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SEDLEC-PRČICE Od příštího 
roku se změní na území 
Sedlce-Prčice systém od-
padového hospodářství. 
Změny mají za cíl zefektiv-
nit proces sběru a nakládá-
ní s odpady, zvýšit trans-
parentnost, snížit náklady 
spojené s odpadovým hos-
podářstvím a nastavit spra-
vedlivější platby. 

„V současné době hradí 

občané s trvalým bydlištěm 

na území města nebo vlast-

níci rekreačních objektů 

SEDLČANY Sedlčanskému 
starostovi Ivanu Janečkovi 
jsme aktuálně položili něko-
lik otázek k dění na radnici.

V Sedlčanském kraji č. 

21 z 10. července obecně 

vysvětlujete mechanis-

mus zaměstnávání exter-

SOLENICE Výstavba nové-
ho bezpečnostního pře-
livu na Orlické přehradě 
je reakcí na ničivou povo-
deň z roku 2002 a zároveň 
vyvrcholením více než 
desetileté přípravy kom-
plikované akce. Nároč-
ná rekonstrukce je zatím 

největší investicí na celé 
vltavské kaskádě, Povodí 
Vltavy zde investuje 1,78 
miliardy korun. Kapacita 
povodňového průtoku se 
zvýší z nynějších 3 550 
na 5 300 kubíků za sekun-
du, což odpovídá desetiti-
sícileté vodě.

PROSENICKÁ LHOTA Celkem 
dvanáct dvojic se hlásilo 
pořadatelům v sobotu 3. 
srpna před startem šesta-
dvacátého ročníku soutě-
že plné recese a zábavy, 
která se tradičně koná 
na návsi u hasičárny pod 

názvem Lhotecký pětiboj. 
Každý z týmů vždy bo-

juje o vítězství pod svojí 
hlavičkou, a také tentokrát 
se startovní listina hemži-
la jejich barvitými názvy. 
O cenné trofeje v podobě 
plakety s pivním půllitrem 

NALŽOVICE Pět obcí Sedl-
čanska poměřilo své síly 
v sobotu 3. srpna v Nalžo-
vickém parku. Iniciátory 
a organizátory Her bez 
obecních hranic byli nalžo-

vičtí patrioti v čele se svou 
starostkou Janou Pšeničko-
vou. Ti vyzvali své sousedy 
– obyvatele obcí Křepenice, 
Příčovy, Kňovice, Dublovice 
a Radíč k souboji v šesti dis-

RADEŠICE Obavu dvojice 
občanů z Radešic, kteří 
nechtějí rekonstrukci cesty 
z Radešic do Obděnic z dů-
vodu obavy ze zvýšení pro-
vozu a z rychlé jízdy, řešil 
petrovický obecní úřad.

Starosta Pavel Kubíček 
před časem nechal zpraco-
vat projekt na rekonstrukci 
cesty ve variantě asfaltové 
penetrace. Na současnou 
cestu, která má dobrý zá-
klad, by se mělo navézt 

Tým Metrostavu čelil 
na Orlíku nepříznivé geologii

Lhotecký pětiboj opět nabídl nejenom 
recesi a zábavu, ale i velkou snahu 
a odolnost soutěžících

a nápisem Lhotecký pětiboj 
2024 na podstavci soutěžili 
mimo jiné Braničtí rytíři, 
Pitrísci, Dauňáci, Pepani, 
Sestřičky, a nechyběl ani 
Jamajský bob, Pozdní sběr, 
nebo Pivní balet.

Hry bez obecních hranic 
daly týmům táhnout za jeden 
provaz. Přeneseně i doslova

ciplínách. Až na obec Radíč 
se všechny oslovené obce 
výzvy nezalekly a dorazily 
i se svými starosty k přá-
telskému klání. Všichni bez 

Tým Metrostavu, pracu-
jící na přehradě, čelil ne-
příznivé geologii. Hlavně 
na vtokovém objektu. Kvůli 
velmi rozmanitému horni-
novému prostředí museli 
stavbaři Metrostavu při-
stoupit nejdříve k vytvoření 

Žádná šedá organizace 
neexistuje, říká starosta 
Ivan Janeček

ních pracovníků radnice. 

Jaký je celkový počet stá-

lých zaměstnanců radnice 

a jaké činnosti tento počet-

ný tým nezvládá vlastní-

mi silami a je kvůli tomu 

třeba platit externisty? 

Od nového systému 
odpadového hospodářství 
si město slibuje snížení 
nákladů a spravedlivější 
platby pro občany

poplatek dle zákona o míst-

ních poplatcích, a to bez 

ohledu na množství odpa-

du, který vyprodukují. Nový 

systém bude spravedlivější, 

protože zohlední množství 

vyprodukovaného a sveze-

ného odpadu,“ vysvětluje 
starostka města Miroslava 
Jeřábková. „Jde o změnu, 

která by měla motivovat 

obyvatele k vyšší míře třídě-

ní odpadů v domácnostech, 

respektive k přemýšlení, 

Dvojice radešických 
občanů neprosadila 
změnu opravy cesty

přibližně 10 cm kameniva, 
které by se mělo prostří-
kat asfaltovou emulzí a za-
sypat drobným štěrkem. 
Zároveň má dojít k opravě 
dvou propustků, obnově 
příkopu v části cesty a při-
dáno bude i několik svod-
nic. Zmínění občané Rade-
šic sice souhlasí s opravou 
propustků, obnovou příko-
pu a instalací svodnic, ale 
přejí si zachovat prašný 

Pokračování na straně 2 Pokračování na straně 6

Pokračování na straně 3

Pokračování na straně 2 Pokračování na straně 10

Pokračování na straně 5



2 strana www.sedlcansky-kraj.cz

REGION V minulém čísle 
jsme se dozvěděli, čím 
je léto pro tři ze starostů 
našeho regionu. V tomto 
čísle přinášíme odpovědi 
dalších. Nechali nás na-
hlédnout do svých letních 
povinností i toho, jak proží-
vají léto osobně.

Miroslava 
Jeřábková, 
Sedlec-Prčice

Léto je doba volna, přá-
telských posezení a setká-
ní, a to jak v soukromí, tak 
při obecních nebo jiných 
akcích. A je dobře, že se 
spousta koncertů, zábav, 
výstav a jiných produkcí 
koná, protože se lidé se-
tkávají, komunikují spolu 
a mají k sobě obecně blíž.

Petr Červenka, 
Prosenická Lhota

Když se řekne léto, 
vybaví se mi vedro, grilo-
vačky, dovolená, sranda, 
uvolněnost.

Jaroslav Mašek, 
Nechvalice

Každá mince má dvě 

strany. Léto je pro sta-
rostu vlastně trochu úle-
va. Z důvodu dovolených 
se toho moc nevyřídí. 
Lidé mají buď před dovo-
lenou, jsou na dovolené 
nebo těsně po a nemají 
náladu něco řešit. Pro-

blém nastává, když něco 
nevyjde a zjistím, že něco 
opravdu potřebuji. Osob-
ně jsem měl léto vždycky 
spojené s pobytem u ba-
bičky v Sestrouni, kde 
jsme toho zažili opravdu 
hodně. S odstupem jsem 
rád, že jsme to všechno 
přežili ve zdraví, a mám 
na to jen nejlepší vzpo-
mínky.

Milan Jiroušek, 
Jesenice

První, co mě napadá, 
jsou prázdniny a dovolená. 
Pak úmorné hice. Potom 
spousta akcí, což se týká 
sportovních a tanečních 
zábav v naší obci, které 
pořádají hasiči a sportovci 
naší obce. Co se týká obce, 
je spousta práce: sekání, 
pletí chodníků a další údrž-
ba obce.

Martin Krameš, 
Kosova Hora

Z pohledu starosty léto 
v Kosově Hoře tradičně 
charakterizuje množství 
stavebních akcí proložené 
kulturními a sportovními 
událostmi. Osobně se vždy 
těším na konec léta, kdy ale-
spoň týden relaxuji na cha-
lupě v Jižních Čechách.

Jaroslav Kříž, 
Krásná Hora nad 
Vltavou

Poslední roky je u nás 
léto spojeno s kulturní 
akcí Krásnohorské léto, 
které se koná vždy druhý 
víkend v srpnu. Momen-
tálně tedy řešíme přípra-
vy, ladíme program a za-
řizujeme vše potřebné, 
aby 10. srpna dopadlo vše 
podle plánu. Některé body 
programu však dáváme 
dohromady i s více než 
ročním předstihem, jako 
například letošní exhibici 
na u-rampě nebo vystou-
pení skupiny Sto zvířat.

Olga Trachtová 

Hadáčková

ZPRAVODAJSTVÍ

PETROVICE Starosta Pavel 
Kubíček seznámil v čer-
venci radu obce s návr-

hem přepravní společ-
nosti PPL na umístění 
jejich boxu v obci. 

Přepravce chtěl umís-
tit box na petrovickém 
náměstí, s tím ale rada 
obce nesouhlasila a do-
poručila umístění PPL 
boxu vedle boxu Zá-
s i l kovny  u  Obecn ího 
domu. Starosta návrh 
s dopravcem projednal, 
došlo ke shodě a nový 
box společnosti PPL zde 
bude umístěn.

Jana Motrincová

VYSOKÝ CHLUMEC Při ces-
tě ke skanzenu, místním 
názvem V Kaštanech, 
bylo koncem července 
instalováno nové veřejné 
osvětlení, které zde pod-
le starosty městysu Jiřího 
Svatka dlouhodobě chy-
bělo. Jednalo se o jednu 
z posledních dosud neo-
světlených ulic.

„K jeho výstavbě při-

stoupil městys v návaznosti 

na záměr společnosti ČEZ 

položit do země elektrické 

vedení k nově zasíťovaným 

pozemkům v lokalitě Na Ci-

kánce. Díky spojení obou 

záměrů došlo ke snížení 

nákladů na výkopové práce 

a tím městys ušetřil nemalé 

prostředky,“ uvedl starosta.
V první etapě je osa-

zeno pět nových stožárů. 
Na ně budou navazovat 
další podle toho, jak bude 
pos tupova t  budován í 
energetické části stavby. 
Celkem bude podle Jiří-
ho Svatka osazeno dva-
náct nových světelných 
zdrojů. „Náklady na první 

fázi jsou do sto padesáti 

tisíc korun. Všechna svět-

la jsou úsporné technolo-

gie LED,“ dodal.
Olga Trachtová 

Hadáčková

sanační clony. „S horninou 

se doslova pereme, protože 

snad každý metr čtvereční 

má jiné vlastnosti, od tvrdé 

skály po silně zvětralý a tek-

tonicky porušený povrch. 

Díky těmto podmínkám mu-

selo také dojít k úpravě pro-

jektu založení této části stav-

by. V současné době jsme 

snad hlavní problémy pod-

chytili a vyřešili, což nám 

umožnilo rozběhnout první 

betonáže uvnitř jímky,“ vy-
světluje Tomáš Beržinský. 

Jak obří stavba na Orlí-
ku v současnosti postupu-
je, dokumentují čísla, která 

Tým Metrostavu 
čelil na Orlíku 
nepříznivé geologii

reprezentují přesuny hmot 
a objemy použitého mate-
riálu. Stavbaři Metrostavu 
musí celkově odtěžit či od-
střílet 180 tisíc kubíků hor-
niny. Při provádění trha-
cích prací přitom musí být 
každý střílený blok přikryt 
rohožemi z důvodu zame-
zení rozletu kameniva, aby 
bylo ochráněno také okolí 
přehrady. Takto se musí 
postupovat blok po bloku. 
Celkový objem uloženého 
betonu by měl dosáhnout 
65 000 kubíků, hmotnost 
použité ocelové výztuže 
pak bude tisíce tun. 

Jana Motrincová

povrch cesty. Důvodem 
je obava ze zvýšeného 
a zrychleného provozu. 

Starosta Kubíček za-
čal rekonstrukci cesty 
připravovat na základě 
žádost i  občanů Rade-
šic, o přípravě informo-

Dvojice radešických občanů 
neprosadila změnu opravy cesty

val i na valné hromadě 
SDH Obděnice koncem 
prosince loňského roku. 
Zastupitelstvo zařadilo 
opravu cesty do plánu in-
vestic na rok 2024. 

Kubíček požádal ob-
čany, kteří chtějí cestu 
opravit pouze v „prašné 

variantě“, aby zjistili, kolik 
dalších občanů tuto varian-
tu podporuje. Dle místního 
šetření se více občanů Ra-
dešic kloní k variantě asfal-
tové penetrace. Silnice tak 
bude zrekonstruována dle 
původního plánu.

Jana Motrincová

Starostové v létě nezahálí (2)

Kaštanka je osvětlená

U Obecního domu 
přibyde další box

HODINÁŘSTVÍ 
Stanislava Pokorná
Havlíčkova 705, Sedlčany

Prodej šperků, 
hodinářského zboží, 

investičního zlata, 
šperků z perel 

a přírodních kamenů, 
baterií i do sluchadel...

Po-Pá 8-12 13-16, So 8-11
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

SEDLČANY Z důvodu pláno-
vané rekonstrukce bývalé 
budovy polikliniky v Tyršo-
vě ulici se dočasně musela 
přestěhovat Pečovatelská 
služba Sedlčany, poskyto-
vatel sociálních služeb. 

Došlo k přestěhování 
do ulice 28. října. „Jedná 

se o objekt, ve kterém je 

u vchodu po levé straně lé-

kárna,“ upřesnila vedoucí 
Odboru sociálních věcí 
Městského úřadu Sedlčany 
Věra Skálová. „Hlavní vchod 

je v průjezdu do domu 

s pečovatelskou službou 

v ulici 28. října, a za ním 

je komerční prostor, jenž se 

v minulých letech využíval 

různě. Posledním nájemcem 

byla fi rma Golden Gate, kte-

rá tento prostor na jaře opus-

tila, a právě sem je dočasně 

umístěno sídlo pečovatel-

ské služby. Druhý vchod je 

po schůdcích i z druhé stra-

ny ze sídliště Za Nemocnicí 

v místě, kde u prvního vyso-

kého paneláku parkují auta. 

Zájemci o konzultaci a užití 

této služby jako takové zde 

najdou její vedoucí Janu 

Vaverkovou i pečovatelky. 

Zároveň sem přesídlilo zřej-

mě již nastálo dislokované 

pracoviště odboru sociál-

ních věcí, které využívají po-

skytovatelé služeb, případně 

pracovníci odboru k akcím, 

které se nenechají dělat 

na pracovišti úřadu.“

Na otázku, zda již nyní 
lze odhadnout, na jak dlou-
hou dobu bude pečovatel-
ská služba sídlit na adrese 
v ulici 28. října, Věra Skálo-
vá odpověděla, že to zatím 
možné není. Uvidí se to až 
podle průběhu stavebních 
prací. Kontakty na pevnou 
linku i vedoucí zůstávají 
nezměněny. 

David Myslikovjan

jak předejít vzniku odpadu. 

Dnes vidíme rodiny, kterým 

stačí nádobu na odpad vyn-

dat k vývozu jednou měsíč-

ně, a naopak domácnosti se 

stejným počtem členů, kde 

jsou popelnice tři, protože 

netřídí. A přitom platí všich-

ni stejně. Z pohledu města 

by se změna měla projevit 

ve snížení nákladů na svoz 

a likvidaci komunálního 

odpadu a ve zvýšení množ-

ství vytříděných složek – pa-

pír, plast, kov, textil, nápo-

jový karton…,“ pokračuje 
Jeřábková.

Město se snaží pod-
porovat třídění odpadu 
a snižování množství od-
padu z domácností už 
nyní. „V současné době 

doplňuje město průběž-

ně nádoby na jednotlivé 

druhy odpadu, je k dispo-

zici sběrný dvůr, dvakrát 

ročně jsou přistavovány 

kontejnery na biologicky 

rozložitelný odpad ze za-

hrad do jednotlivých míst-

ních částí. Do budoucna 

je určitě na zamyšlení, jak 

řešit biologicky rozložitel-

né odpady z domácností, 

ale s ohledem na množství 

místních částí a rozlehlost 

území to není jednoduchý 

úkol. A je o to složitější, 

Od nového systému odpadového hospodářství si město 
slibuje snížení nákladů a spravedlivější platby pro občany

že v okolí není kapacitní 

kompostárna nebo bioply-

nová stanice, kde by bylo 

možné tento druh odpadu 

likvidovat,“ říká starostka 
Jeřábková.

Nově se bude svoz od-
padů dělat jednou za 14 
dní, tedy 26krát ročně. 
Svozová fi rma odveze od-
pad pouze z nádob, které 
budou opatřeny čipem 
a čárovým kódem a budou 
umístěny na veřejném mís-
tě. Poplatníci budou zpět-
ně platit částku za odvoz 
komunálního odpadu dle 
počtu vývozů jejich nádob. 
Vyúčtování obdrží v lednu 
následujícího roku.

Každý poplatník, tedy 
občan nebo majitel nemo-
vitosti, obdrží od města 
jednu nádobu o objemu 
120 litrů. Ta bude vybavena 
čipem a čárovým kódem 
pro snadnou identifi kaci 
a evidenci. Pokud se v ob-
jektu nachází více byto-
vých jednotek, dostane po-
platník nádobu pro každou 
z nich. V případě potřeby 
většího počtu nádob si 
musí poplatník tyto nádo-
by zakoupit na vlastní ná-
klady, město mu doporučí 
vhodné dodavatele s tím, 
že každá doplněná nádoba 
bude také opatřena čipem 

a čárovým kódem a zane-
sena do systému.

Majitelé objektů s více 
by tovými  jednotkami 
museli do 30. červen-
ce nahlásit městskému 
úřadu počet potřebných 
popelnic či kontejnerů 
o objemu 1 100 litrů. Tyto 
nádoby budou evidovány 
na jméno vlastníka nebo 
na IČO společenství vlast-
níků či bytového druž-
stva. Rozúčtování nákla-
dů na svoz odpadu zajistí 
vlastník objektu dle klíče, 

který si dohodne s nájem-
níky nebo se členy druž-
stva či společenství vlast-
níků bytových jednotek.

Podnikatelé budou mu-
set uzavřít individuální 

smlouvy o svozu komu-
nálního odpadu s opráv-
něnou osobou s tím, že 
svoz komunálního odpa-
du od občanů zajišťuje 
na základě výběrového 
řízení firma Compag Voti-
ce. Každý podnikatelský 
subjekt má dle zákona 
povinnost zajistit správné 
nakládání s odpady vznik-
lými z jeho činnosti a je 
povinen tuto skutečnost 
na vyžádání doložit.

Občané jsou povinni 
nahlásit změny v osobních 

údajích či počtu nádob 
městskému úřadu. V pří-
padě ztráty či poškození 
popelnice je nutné tuto 
skutečnost také nahlásit 
kvůli evidenci a správné-

mu fungování systému. Ma-
jitelé nemovitostí mohou 
požadované údaje nahlásit 
prostřednictvím formuláře, 
který lze zaslat na adresu 
městského úřadu, vložit 
do schránky na dveřích 
úřadu, zaslat e-mailem 
nebo sdělit telefonicky. 

„Nejen o novém systé-

mu, ale o nákladech na od-

pady, množství jednotlivých 

druhů odpadu, výnosech… 

informujeme na webových 

stránkách města a v měst-

ském zpravodaji, kde prů-

běžně vychází informace 

o třídění odpadů, komposto-

vání a předcházení vzniku 

odpadu,“ uzavírá starostka 
Miroslava Jeřábková.

Michaela Faktorová

Pečovatelská služba je dočasně 
přemístěna na novou adresu

Hlavní vchod do nově přestěhované pečovatelské služby z ulice 28. října

Dokončení ze strany 1
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Ačkoli jsem původně ne-
chtěl na článek doktora 
Karla Marka (text Nemoc-
nice – druhý konkrétní pří-
pad v SK č. 23 z 24. 7.) nijak 
reagovat, protože se od něj 
podle všeho dá očekávat 
ještě celý seriál výpadů, do-
volte mi krátký komentář. 

Doktor Marek by jako 
dlouholetý zkušený zastu-
pitel měl vědět, že rozho-
dování o jím zmiňovaných 
záležitostech patří do kom-
petence zastupitelstva či 
rady města, nikoliv staros-
ty. Majetek města musí být 
využíván účelně, efektivně, 
ale také hospodárně. Ono 
slovo hospodárně zname-
ná, že vynaložené veřejné 
fi nanční prostředky musí 
být přiměřené a musí být 
v souladu se zájmy města. 
Ve chvíli, kdy má město 
kvůli ne zrovna šťastně kon-
cipované nájemní smlouvě 
vynaložit několik desítek 
milionů korun na rekon-
strukci elektroinstalace 

v nemocnici, a nemá žádný 
nástroj k tomu tyto náklady 
promítnout do nájemného, 
je pochopitelné, že koneč-
né rozhodnutí nebude vů-
bec jednoduché.

O problémech nemocni-
ce by se dalo napsat mno-
ho stran. Nevyhovující stav 
elektroinstalace v budově 
byl znám minimálně od pro-
since roku 2016 po prove-
dené elektro revizi. Tehdy 
bylo žádoucí na daný stav 
reagovat a nenechat pro-
blémy plynout dále. Ovšem 
pokud se pro takovou akci 
rozhodnu, nestačí zadat 
vypracování projektu, ale 
musím počítat i s násled-
nou realizací, a tedy mít již 
dopředu představu, z čeho 
budu akci fi nancovat. V zá-
sobníku projektů města, 
který mi byl po nástupu 
do funkce starosty předlo-
žen, není tato akce ani zmí-
něna, natož aby se tam na-
cházel fi nanční model! Kde 
byl oněch pět let (od obe-

známení se stavem elekt-
roinstalace do voleb 2022) 
doktor Marek, zasedající 
tehdy v radě města, a proč 
sám ihned problém neřešil 
s péčí řádného hospodáře?

To, že jsem po zvolení 
starostou hledal řešení, 
jak postupovat, aby měs-
to nemuselo při výměně 
elektroinstalace nést veš-
keré investiční náklady, je 
zcela běžné a každý člověk 
na mé pozici, který to se 
svým městem a jeho ob-
čany myslí dobře, by tak 
činil. Je-li mi to panem dok-
torem vytýkáno, pak mi 
vytýká snahu ušetřit městu 
miliony, či spíše desítky 
milionů korun.

Projekční kancelář zpra-
covávající projektovou 
dokumentaci byla vybrána 
předchozím vedením měs-
ta (k němuž patřil) za při-
spění nájemce, společnosti 
Mediterra, a to že nebyla 
schopna dodat projektovou 
dokumentaci v řádném ter-

mínu, je pro nás velmi ne-
příjemné. Z mé strany pro-
běhla několikerá urgence. 
S péčí řádného hospodáře 
mohl být projekt vypraco-
ván již před pěti nebo více 
lety a jednotlivé kroky rea-
lizace se mohly provádět 
po etapách, a hlavně za jiné 
ceny. Takto městu hrozí, že 
bude zatíženo velkým vý-
dajem z veřejných peněz 
v krátkém čase.

Tím se dostávám k zá-
sadnímu pojmu – vnitřní 
dluh města. Je to problém, 
který naše město velmi tíží 
a budeme se s ním vypo-
řádávat dlouho. Co zname-
ná vnitřní dluh? Jedná se 
o souhrn fi nančních nákla-
dů na opravy a rekonstruk-
ce veškerého majetku, tak 
aby byl uveden do řádného 
stavu odpovídajícímu 21. 
století. K místům, která to 
nutně potřebují, patří na-
příklad sokolovna (kde je 
otázkou, zda na záchranu 
není pozdě), dále budovy 

mateřských školek, škol, 
kulturního domu, objekt 
výpustí na retenční nádr-
ži, retenční nádrž samotná 
(její vyčištění), budovy 
městského úřadu, komuni-
kace ve městě včetně chod-
níků, vodovodní řad a ka-
nalizace. Jsou to věci, které 
budeme muset postupně 
napravit, a do kterých bude 
nutné investovat velké 
množství peněz, což bude 
úkol na mnoho let. A to ne-
počítám užívání pozemků 
ve veřejném prostoru, které 
nejsou ve vlastnictví města.

Problémů je opravdu 
dost a doktor Marek by 
se místo štvavých článků 
do novin měl spíš sám 
sebe zeptat, zda za ně jako 
dlouholetý radní není také 
spoluzodpovědný. Neřešit 
problémy včas a poté kri-
tizovat jiné, mi přijde tro-
chu pokrytecké.

Ivan Janeček 

starosta města 

Sedlčany

SEDLČANY Osmnáctý ročník anglického tábora se 
konal v budově sedlčanského gymnázia od 28. čer-
vence do 2. srpna a byl zakončen grill party na za-
hradě Komunitního centra římskokatolické církve. 
Zakladatelkou English campu v Sedlčanech je ko-
rejská misionářka Grace Kim. O podobě letošního 
tábora, při němž mají účastníci příležitost zlepšit 
své jazykové dovednosti, vyzkoušet nové sporty či 
tvůrčí aktivity, jsme si povídali s jeho hlavní organi-
zátorkou Kamilou Škvorovou.

Každý rok se sedlčanský English camp koná 

pod jiným doplňujícím názvem. Jaký jste zvoli-

li tentokrát?

Letošní téma jsme nazvali Score!, což znamená 
zaboduj nebo zaskóruj. Snažili jsme se děti vést 
k tomu, aby si našly něco, co je baví, láká a co mají 
rády. Aby si našly svůj cíl, záměr a kamarády, kteří 
je budou v jejich snaze podporovat, pomohou jim 
překonávat překážky a nakonec uspět. Program 
kempu se uskutečnil v budovách gymnázia, kde se 
odehrávaly i různé workshopy. Například Canadia-
na – jak se stát Kanaďanem nebo Spikeball – netra-
diční sport z USA. Od rodičů i dětí máme zprávy, že 
je program bavil a těší se na další rok. 

Kolik měl letošní ročník účastníků a v jakém 

byli věku?

Letos byl zájem přes kapacitu, nakonec se ale 
několik zájemců z různých důvodů odhlásilo. Cel-
kově se jich kempu zúčastnilo 82 mezi šestým až 
devatenáctým rokem. Vždy na začátku týdne se 
ptáme, jestli už byl na kempu někdo vícekrát. Le-
tos byli někteří dokonce po osmé. Mnoho dětí je 
na kempu opakovaně, ale vždy máme i nováčky.

Vzpomenete si i na nejstaršího absolventa 

vašeho příměstského tábora?

Předminulý rok jsme tady měli tři maminky 
ve věku kolem čtyřiceti let. Dospělí se většinou 
účastnili dopolední části programu, která je více 
věnovaná výuce jazyka. 

Odkud přijeli vaši letošní absolventi?

Většina z nich byla ze Sedlčan a z okolí 
města, ale někteří přijeli z Prahy, ze severních 

Čech, a dokonce i z Hodonína. Ti, kteří přijeli 
z větších vzdáleností, si tady našli ubytování, 
nebo jsme se jim snažili zajistit nocleh my, pro-
tože English camp je pouze příměstský tábor. 
O kempu se dozví díky sociálním sítím, letáč-
kům ve městě nebo od známých, jinak kemp už 
ani nepropagujeme.

Důležitou součástí vašeho kempu jsou lekto-

ři. Odkud byli?

Letos jsme měli pět lektorů a poprvé výhradně 
z Kanady. Většina z nich na kempu již pomáhala. 
Rodilí mluvčí seznamují účastníky tábora nejen 
se svým jazykem, ale i s kanadskou kulturou. Zá-
roveň nejde pouze o tradiční výuku, ale děti mají 
možnost s týmem trávit celý den i mimo třídy. Je 
to příležitost, jak se posunout v komunikačních do-
vednostech v různých situacích během dne. Český 
tým je složen většinově z místních lidí a také z bý-
valých studentů English campu. Kanadský i český 
tým jsou dobrovolníci. 

Proč jste svůj závěrečný program přesunuli 

ze zahrady modlitebny do komunitního centra 

za farou?

Jednak jsme komunitní centrum využívali už 
při minulých aktivitách naší církve a líbilo se nám 
zdejší zázemí. Zároveň tento prostor nabízí také 
ubytování pro tým, což bylo velkým přínosem. 

Stalo se dobrým zvykem, že absolventi va-

šich kempů si domů na památku odvážejí něja-

ký suvenýr. Co to bylo tentokrát?

Vždy je to nějaká forma medaile. Letos účastníci 
dostali „zlatou“ medaili, protože všichni skórovali 
během týdne English campu.    David Myslikovjan

English camp měl za cíl vést děti k tomu, aby se 
nevzdávaly a v životě mohly zažívat vítězství

Reakce na článek Karla Marka o sedlčanské nemocnici

Účastníci English campu měli po celou dobu jeho 
trvání dobrou náladu.
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Prodám palivové dřevo měkké 800 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.                 99/24 

Prodám stříbrnou Škodu Fabia, ob-
sah 1.4, rok výroby 2002, najeto 380 000 km, 
benzin, cena 25 000 Kč. Foto mailem. Tel.: 
608 407 757.          100/24

Prodám zvýšenou postel, vyrobenou 
truhlářem pro větší dítě (rozměry pro do-
spělého), cena 5 000 Kč. Foto mailem. Tel.: 
608 407 757.               101/24

Prodám  6 metrový air track po jed-
nom dítěti a jedné sezoně v ceně 4 500 Kč. 
Foto mailem. Tel.: 608 407 757.         102/24 

Prodám starší, plně funkční hyd-
romasážní vířivou vanu až pro 5 osob. 
Vana je pro celoroční využití s osvětlením 

NABÍZÍM ZAMĚSTNÁNÍ VE ŠVÝCARSKU 

v masokombinátě nedaleko Zurichu 

na HPP – švýcarská pracovní smlouva, vhodné pro 
řezníky, ale i nevyučené muže a ženy na pomocné 
práce, znalost NJ není podmínkou, auto výhodou

Info: Po–Pá: +41 772 205 588 CH mobil
So+Ne: +42 604 920 732 CZ mobil

Mail: beran.reznictvi@seznam.cz
a rádiem. Možnost k vidění v Sedlčanech. 
Cena dohodou. Tel.: 602 437 479.      103/24 

Prodám vrchní frézu BOSCH POF 
500A, k tomu stůl prodloužený pro vrchní 
frézu Unimax, sadu 10 kusů fréz (uchycení 
8 mm), včetně dokumentace. Frézu lze po-
užít i samostatně na vrchní ruční frézování. 
Použité jen jednou za účelem odzkoušení 
po zkompletování frézy a stolu. Fotogra-
fi e mohu poslat na mail nebo WhatsApp. 
Cena za vše 2 500 Kč. Velběhy 25. Tel.: 
608 959 364.         104/24

ZPRAVODAJSTVÍ

Hry bez obecních hranic daly týmům táhnout 
za jeden provaz. Přeneseně i doslova
výjimky v hojném počtu, vybaveni 
dresy, vlajkami svých obcí i vese-
lým duchem. 

„Možná si mnozí z nás uvědo-

míme, jaké máme štěstí, že může-

me bojovat tady v parku s úsměvy 

na tvářích a skutečných bojů a staros-

tí o svoje bytí jsme ušetřeni. Jsem pře-

svědčena, že připravit pro lidi den, 

který přinese odreagování, zábavu 

i vzájemné poznávání se, přispěje 

k pospolitosti a upevnění vztahů,“ 
zahájila s neskrývaným pohnutím 
starostka pořádající obce Jana Pše-
ničková sousedské hry a symbolic-
ky vypustila k nebi holubičku. 

Družstva jednotlivých obcí sou-
těžila celkem v šesti různorodých 
disciplínách. Hned úvodem se orga-
nizátoři rozhodli otestovat obyvate-
le jednotlivých obcí ve znalosti ro-
dinné rutiny: „Každé družstvo vyšle 

ženu, muže a dítě,“ 
seznamuje  s  ná -
ročnou disciplínou 
moderátor Roman 
Bouček soutěžící. 

„Žena s mužem zů-

stávají na startu, dítě 

na ně čeká u trakaře 

na konci dráhy. Hned 

po startu muž pojme 

ženu za manželku, 

na důkaz svazku si 

nasadí kravatu a ona 

si oblékne závoj. 

Společně běží k překážce ověnčené 

chrastítky, muž ženu přes překáž-

ku přenese, zanechá ji u kočárku 

a běží dál až k trakaři. Žena zatím 

obléká miminko do dupaček. A po-

zor, dámy! Všechny 

cvočky musí být za-

pnuté!“ upozorňuje 
soutěžící. „Za každý 

nedopnutý cvoček 

jsou dvě trestné vte-

řiny!“ varuje ještě. 
„Pak dítě uloží do ko-

čárku a běží s ním 

slalom až k trakaři. 

Zde zanechává kočá-

rek, nasedne na tra-

kař i s povyrostlým 

děťátkem a taťka si 

je pěkně veze zpět 

domů. Ale co, v půl-

ce zpáteční cesty do-

stává žízeň!“ pokra-
čuje v popisu. „Táta 

tedy musí svlažit 

hrdlo teplou Svijanskou desítkou, 

to ho pochopitelně unaví, a tak ho 

mamka nakládá na trakař a veze si 

ho do cíle. Dítě už musí doběhnout 

samo,“ uzavírá popis logisticky ná-
ročné soutěžní disciplíny.

Tu vystřídá disciplína vyloženě 
jednoduchá, osvědčená a silová. 
Přetahování lanem dalo zabrat ru-
kám jak smíšenému týmu dospě-
lých, tak dětských týmů. V dětské, 
mužské i čistě ženské kategorii pak 
soutěžili občané svých obcí mezi 
sebou v autokrosu. Dvojice chrá-
něná helmou nasedla či spíše odě-
la kartónový vůz a po svých vyra-
zila na vyznačenou dráhu terénem 
lesoparku. 

Výhradně pro dospělé byla urče-
na osvěžující disciplína pivní štafety. 

Ještě užší zastoupení pak měla dis-
ciplína čistě starostenská. Ta měla 
ukázat, zda je pro starostu lepší 
naslouchat či radit. Se zavázanýma 
očima tak museli starostové pouze 
po slovní poradě dojít k bazénku 
s míči různých barev. Na rady svých 
místostarostů pak stále poslepu vy-

brali míček barvy své obce a donesli 
ho do kyblíku téže barvy ke svému 
místostarostovi. To pak ještě jednou 
celé zopakovali. Nalžovice tak stvr-
dili, že jsou týmem na svém místě. 
Zvítězili totiž nejen v této disciplíně, 
ale i v celém sobotním klání. 

„Já jsem stále ještě v euforii, že 

přišlo tolik lidí, že se to celé tak 

povedlo!“ svěřila se na druhý den 
Jana Pšeničková. „Opravdu se 

splnil můj malý sen. Lidé se bavili 

vespolek, týmy obcí táhly za jeden 

provaz. I našich občanů přišlo hod-

ně. Jsem pyšná, že jsme byli schop-

ni vše společnými silami připravit 

a zhostili jsme se pořádání her se 

ctí. Příští rok ale rádi dorazíme 

do druhých Kňovic a už se na to tě-

šíme!“ dodává jako tečku za víken-
dem plným sounáležitosti. 

Lucie Kakosová

PŘIJMEME  ŘIDIČE 
pro obsluhu komunální techniky

Nástup dle domluvy

Požadujeme řidičské oprávnění skupiny C

Podrobné informace na
emailu: info@stssedlcany.cz

telefonu: 728 216 494

Dokončení ze strany 1
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PETROVICE Na místní školní hřiště 
dorazil v úterý 30. července nezvyk-
lý průvod Padayātrā – volský povoz 
s poutními kumštýři, který přivezl 
umění a učení z Indie. Většina lidí, 
která průvod potkala, zůstala stát 
v němém úžasu. Povoz táhli dva voli 
(tunový Pavána a 700 kg Jay), kteří 
se dali hladit i kartáčovat a obojího 
si mohutná zvířata užila v Petrovi-
cích do sytosti. 

Petr Nedbal představil skupinu 
tanečnic, hudebníků a vypravěčů: 
„Padayātrā se v Česku koná od roku 

1993. Trojice nadšenců z ekologické 

farmy Krišnův dvůr u Benešova se teh-

dy rozhodla uspořádat malý pochod 

s volským povozem do Českých Bu-

dějovic a zpět. Pod tajemným názvem 

Padayātrā (v překladu pěší pochod) se 

skrývá putující festival. A až na něko-

lik výjimek tento festival v Čechách po-

řádáme každoročně dodnes. S mno-

hem větší účastí. Každé léto putujeme 

v doprovodu volského povozu přes 

města a vesnice a v místech přenoco-

vání pořádáme večerní vystoupení 

pro veřejnost.“ 

Program začal v podvečer. 

Po úvodní písni následovalo taneční 
vystoupení a ochutnávka zelenino-
vých špízů obalených a osmažených 
v těstíčku. Poté přišla na řadu poučná 
pohádka, následovala další taneční 
a hudební vystoupení, pro děti sou-
těž o ceny, malování na obličej a sou-
těž o létající banány. Petrovický sta-
rosta Pavel Kubíček spolku za jejich 
program poděkoval. 

Dojít z Milevska do Petrovic prů-
vodu trvalo přibližně čtyři a půl hodi-
ny. Únava ale nebyla na nikom vůbec 
znát. Do závěrečného tance se zapoji-
li všichni včetně obecenstva. Nebyla 
nouze o vtipné okamžiky, když ně-
kteří návštěvníci tápali, jak na indic-
ký tanec vlastně tančit. Druhý den 
ráno skupina s volským povozem 
pokračovala na Počepice a dál. 

Jana Motrincová

Rada města letos stanovi-
la celkový počet zaměstnan-
ců města na 77 lidí. Přibližně 
65 % úvazků souvisí s výko-
nem státní správy, kdy úřed-
níci plní především úkoly 
dané státem, nikoli městem. 
Je to dáno tím, že Sedlčany 
jsou obcí s rozšířenou pů-
sobností, takže městský úřad 
je zároveň i jakýmsi okres-
ním úřadem. Pod samostat-
nou působnost, tedy výkon 
samosprávy, patří zbývající 
třetina lidí: sekretariát a tech-
nická podpora, odbor fi nanč-
ní a majetku, odbor investic 
a Turistické informační cen-
trum Sedlčany. Stejně jako 
v minulosti jsou na specifi c-
ké práce, které překračují 
odborné nebo kapacitní 
možnosti zaměstnanců měs-
ta v samostatné působnosti, 
uzavřeny dohody o prove-
dení práce (DPP) a dohody 
o pracovní činnosti (DPČ).

Téma externích pra-

covníků radnice otevřel 

3. června zastupitel Karel 

Marek, když jako jeden 

z důvodů své rezignace 

na post radního uvedl: 

„Paralelní, šedá organi-
zace mimo standardní 
struktury městského úřa-
du, která je fi nancována 
z rozpočtu města.“ Ve ve-

řejném prostoru rezonují 

Žádná šedá organizace neexistuje, říká starosta 
Ivan Janeček

v této souvislosti dvě jmé-

na: historika Tomáše Zou-

zala a zakladatelky poli-

tického uskupení Šance 

pro Sedlčany Blanky Vila-

sové. Pracují tedy tito dva 

za úplatu smluvně pro 

městský úřad a případně 

jaké činnosti vykonávají?

Musím upřesnit, že Šan-
ce pro Sedlčany není re-
gistrované politické hnutí 
či uskupení, ale sdružení 
nezávislých kandidátů. 
Sdružení jako takové nemá 
žádného zakladatele. Pan 
doktor Marek někdy při 
svém vyjadřování používá 
různé obraty, které vyvolá-
vají mylné dojmy, a ne vždy 
se zakládají na pravdě. 
Žádná šedá organizace ne-
existuje. Oba zmínění mají 
s městem uzavřeny řádné 
smlouvy, a protože jde jen 
o menší počet hodin, jed-
ná se o DPP a DPČ. Stejně 
mělo město sjednané různé 
odborné síly i za doby před-
chozích starostů. Pan dok-
tor Zouzal je historikem, 
učitelem a autorem či spo-
luautorem několika knih. 
Rada města jej v roce 2022 
jmenovala členem měst-
ské redakční rady. Dostává 
úkoly jako jazykový korek-
tor a také v případech, kdy 
potřebujeme zjistit nějaké 
záležitosti vyžadující ar-

chivní výzkum. Díky němu 
jsme například zjistili, že 
kostelní hodiny patří městu 
a znovu jsme je zprovozni-
li. Paní inženýrka Vilasová 
má dlouholeté zkušenosti 
v oblasti marketingu a pro-
dukce. Pracovala mnoho 
let pro Pragokoncert a po-
máhá například s propagací 
a koordinací různých měst-
ských akcí.

O čem naposledy jed-

nala rada města a jaké 

byly nejvýznamnější vý-

sledky tohoto jednání?

Rada města naposledy 
jednala v pondělí 22. čer-
vence. Bylo to z důvodu 
mé pracovní zahraniční 
cesty do polského měs-
ta Wagrowiec, se kterým 
Sdružení obcí Sedlčanska 
udržuje přátelství. Z cesty 
jsem si přivezl mnoho po-
znatků, které jsou inspirací, 
co by se dalo udělat i u nás 
v Sedlčanech. Hlavními 
body jednání rady byly vý-
sledky hospodaření měs-
ta za 1. pololetí roku 2024 
a stav plnění stavebních 
a investičních akcí. Z ma-
jetkových záležitostí se 
jednalo o zřízení ordinace 
dětského lékaře v 1. patře 
objektu č. p. 159. Jde o pře-
místění ordinace doktorky 
Jany Němečkové do zad-
ního traktu polikliniky, 

do prostor dříve využíva-
ných doktorkou Kateřinou 
Starkovou. V investičních 
záležitostech jsme odsou-
hlasili dodávku a instalaci 
ukazatelů rychlosti v osadě 
Oříkov. Důležitým bodem 
bylo také odsouhlasení 
přeložky vodovodního 
řadu v Nádražní ulici mezi 
cykloprodejnou Jindrák 
a potokem Mastník za cenu 
525 184 Kč bez DPH. V tělo-
cvičně 1. ZŠ Sedlčany došlo 
k havárii stropu, a proto mu-
sela být zajištěna oprava, 
kterou za částku 207 000 Kč 
bez DPH udělala společ-
nost KPS stavby. Dále jsme 
odsouhlasili rekonstrukci 
povrchů komunikace v uli-
ci Petra Bezruče za cenu 
1,5 milionu Kč a úpravu 
křižovatky Seifertovy ulice 
včetně stanoviště pro kon-
tejnery za cenu 292 000 Kč. 
Obě zakázky udělá Údržba 
silnic s.r.o. Také jsme schvá-
lili výsledky konkurzního 
řízení na ředitelku mateř-
ské školky a z toho plynou-
cí jmenování.

Kdy bude provedena 

výměna vodovodu v Ná-

dražní ulici a co je jejím 

důvodem?

Vý m ě n a  vo d ovo d u 
z Nádražní do Luční ulice 
je plánována od pondělí 5. 
do pátku 16. srpna. Podně-

tem pro rozhodnutí o vý-
měně této části vodovodu je 
probíhající stavební činnost 
v Nádražní ulici a v sou-
vislosti s ní zjištěný špatný 
stav trubního vedení. 

Jaké byly hlavní příči-

ny havárie stropu v tělo-

cvičně 1. základní školy 

Sedlčany a jaký je plán 

zajištění bezpečnosti 

a rychlého dokončení 

oprav?

V tě locvičně doš lo 
u  s t ropní  kons t rukce 
k uvolnění a poklesu he-
raklitových desek z dů-
vodu selhání kotvících 
prvků (původně kotveno 
hřebíky). Havárie stropu 
byla nahlášena odboru 
investic 26. června. Opera-
tivně byla zajištěna cenová 
nabídka a oprava provede-
na. Zhotovitel oprav prove-
dl demontáž poškozených 
desek a nahradil je novým 
podhledem s tepelnou izo-
lací a dále provedl plošné 
kotvení ostatních desek 
pomocí vrutů. Práce se 
uskutečnily od 3. do 18. 
července, kdy nebyla tělo-
cvična využívána.

Michaela Faktorová

(Otázky starostovi Sedl-

čan Ivanu Janečkovi může-

te klást i vy. Stačí je zaslat 

na email: faktorova@sedl-

cansky-kraj.cz)

Volský povoz přivezl atmosféru Indie

Dětem se nejvíce líbili dva voli.

Dokončení ze strany 1
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Červenec

2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024

m
e
te

o
ro

lo
-

g
ic

k
é

 d
n

y horké – teplota max. rov-
ná nebo vyšší 30 st. C  

4 2 11 2 3 11 7 3 1 5 5 7

letní – teplota max. rov-
ná nebo vyšší 25 st. C

17 22 20 19 17 25 19 16 12 16 20 20

te
p

lo
ta

 v
 s

t.
 C

nejnižší v měsíci 8,2 7,2 6,5 8,4 8,2 4,8 8,3 6,6 9,4 7,5 9,7 8,9

dne 13. 2. 11. 4. 14. 2. 10. 13. 20. 17. 27. 30.

nejvyšší v měsíci 36,2 32,7 37,6 33,4 33,1 34,1 36,7 32,2 30,7 34,1 35,7 32,4

dne 28. 20. 22. 11. 30. 31. 1. 28. 6. 25. 15. 31.

měsíční průměr 20,62 19,98 22,51 19,92 20,37 21,88 20,96 18,95 18,92 19,62 20,73 20,5

s
rá

ž
k

y
 v

 m
m

za měsíc 36,7 66,6 12,8 77,5 48,4 28,1 47,8 38,2 112,2 38,2 38,0 67,6

nejvyšší v měsíci 18,5 26,5 4,2 18,7 8,4 12,2 11,4 9,8 36,9 8,8 9,0 17,3

dne 3. 8. 25. 24. 27. 27. 30. 2. 14. 8. 30. 22.

úhrn od počátku roku 414,2 297,4 188,4 320,0 282,8 202,0 227,6 312,0 391,1 343,1 204,9 271,9

deštivé dny v měsíci 5 18 7 13 18 8 11 15 17 11 13 16

v
ít

r 

v
 m

/s

nejvyšší náraz větru 
v měsíci

11,8 13,8 9,1 9,5 11,1 10,9 6,9 5,4 5,6 12,7 10,2

dne 23. 17. 6. 13. 25. 19. 20. 18. 14. 5. 1.

SVATÝ JAN V červenci bylo 
na Svatojansku sedm dnů, 
kdy teploměr ukazoval 
přes třicet stupňů. Prů-
měrná červencová teplota 
s hodnotou 20,5 °C byla 
ve dvanáctiletém srovnání 
opravdu průměrná. Doklá-
dají to data z amatérské 
meteorologické stanice Mi-
roslava Votruby. Z nich lze 
také zjistit, že největší výky-
vy byly v červenci let 2015 
a 2021. 

Červenec 2015 byl ve sle-
dovaném období nejteplejší 

s průměrnou měsíční teplo-
tou 22,51 °C, nejvyšší zazna-
menanou maximální tep-
lotou 37,6 °C a 11 horkými 
dny. A když už bylo horko, 
tak ani nepršelo. Za měsíc 
spadlo pouze 12,8 mm srá-
žek (letos 67,6 mm) a celko-
vý souhrn od začátku roku 
byl jen 188,4 mm, což činí 
rok 2015 v našem porovná-
ní nejsušším. 

To červenec 2021 byl 
opačný extrém. Průměrná 
měsíční teplota byla jen 
18,92 °C (tedy o 3,59 °C 

méně než v roce 2015), nej-
vyšší zaznamenaná teplota 
30,7 °C je ve sledovaném 
cyklu nejnižší a horký den 
s teplotou nad 30 °C byl 
jen jeden. A když už bylo 
chladno, tak ještě pršelo. 
Celkem to bylo na červenec 
rekordních 112,2 mm srážek 
v 17 deštivých dnech.

Oba roky vynikají ješ-
tě dalšími nej: v červenci 
2015 byl nejsilnější náraz 
větru (13,8 m/s), v roce 
2021 naopak nejmenší (5,4 
m/s).                 -red-

Horkých dnů bylo 
v červenci sedm

Začátkem léta byly dokončeny úpravy kosobudské návsi, při nichž došlo ke srovnání povrchu 
návsi, zasetí nového trávníku, ohraničení návsi a osazení nových laviček. Práce provedli dobrovol-
nicky občané Kosobud. Foto: Jana Motrincová

SEDLČANY Motopatník po-
blíž silnice u sedlčanské 
přehrady, který byl dokon-
čen přesně před dvěma lety, 
slouží jako místo pro setká-
vání všech motorkářských 

nadšenců. V sobotu 3. srpna 
se zde sešla skupina motor-
kářů, která si dala název Čer-
ná smečka Sedlčany.

Jedním z členů skupiny 
je Petr Nevlida, který nám 

řekl, že Černá smečka byla 
založena před čtyřmi lety 
a její členové jsou ve věku 
od sedmnácti až do pade-
sáti let. Šest je jich stálých, 
šest přihlášených, ale vyjíž-
děk se účastní i jejich kama-
rádi, takže u motopatníku 
se v sobotu sešlo bezmála 
třicet motorkářů. „Pořádá-

me obvykle svoje vlastní 

vyjížďky, nebo vyjíždíme 

společně s Kosohorskou 

šlechtou,“ připomněl Petr 
Nevlida. „Jezdíme na žeh-

nání do Milevska, ale hlavně 

se věnujeme našim výletům. 

V sobotu to byl jeden z nich. 

V rámci připomenutí druhé-

ho výročí založení sedlčan-

ského motopatníku jsme 

absolvovali krátkou jízdu 

do Milevska a do Bechyně, 

kde jsme se byli podívat 

na setkání veteránských 

jednostopých i dvoustopých 

vozidel. Letos jsme už ale 

měli jednu i mnohem delší 

vyjížďku. Jeli jsme se podí-

vat na přehrady Slezskou 

Hartu a Kružberk, kde se 

ve druhé polovině osmdesá-

tých let natáčel seriál Velké 

sedlo. Jedna cesta měla ko-

lem tři sta dvaceti kilometrů. 

Vraceli jsme se domů hned 

druhý den.“

Na otázku, kdo vymyslel 
motorkářský název Černá 
smečka, Petr Nevlida od-
pověděl, že všichni společ-
ně vybírali z osmi návrhů, 
Černou smečku navrhl on, 
a po zralé úvaze byl tento 

název přijat. Doplnil, že 
tato parta nadšenců určitě 
není uzavřenou společnos-
tí, zájemci ji mohou kontak-
tovat a přihlásit se. Pokud 
se týká síly jednotlivých 
strojů členů sedlčanské 
motorkářské party, Petr 
uvedl, že rozmezí je znač-
né. Nejmladší, sedmnác-
tiletý člen party má zatím 
stopětadvacítku a jeden 
z členů klubu má šestnác-
tistovku Harley Davidsona. 

David Myslikovjan

Černá smečka se 
sešla u motopatníku. 
Připomněla si druhé 
výročí jeho založení

Členové Černé smečky a jejich kamarádi u motopatníku
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlec-Prčice – Monínec
8. 8. Hvězdné léto na Mo-

nínci

koncert Jakuba Smolíka, 

minidisco pro děti, hvězdné 

promítání, soutěž; 19:30

15. 8. Hvězdné léto 

na Monínci

koncert Elvis Live, mini-

disco pro děti, hvězdné 

promítání, soutěž; 19:30

 Petrovice – zámecký 
park
9., 10. 8. Parkfest 2024

10. ročník hudebního fes-

tivalu, vystoupí Unsolved 

Case, Sidewalk Surfers, 

Volant, Memento a další; 

19:00, 10. 8. od 13:00

 Sedlec-Prčice – zámec-
ký park
9. 8. Prčické posvícení

diskotéka rádia Kiss s DJ 

Basslickerem, speciální host 

Sofi an Medjmedj; 21:00

10. 8. Prčické posvícení

odpoledne s dechovkou, 

zahraje kapela Hošna 

Band; 14:00

10. 8. Prčické posvícení

rocková zábava s kapelou 

Metresa a Parkán; 21:00

11. 8. Prčické posvícení

posvícenské posezení 

s kapelou Poprask, tradiční 

losování tomboly; 10:00

 Sedlčany – Pohoda club
9., 10. 8. Srpnová free 

party

hraje DJ Míra Šmarda; 22:00

16., 17. 8. Pouťový wee-

kend v Pohodě

hraje DJ Míra Šmarda a DJ 

ThomasOxy; 22:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – fotbalové hřiště
10. 8. Krásnohorské léto

3. ročník festivalu, vystou-

pí kapely Sto zvířat, Midi 

a Retrobeat; 18:00

 Solopysky
10. 8. Podříci

zábava s kapelou Podříci; 

19:00

 Heřmaničky – letní 
parket
16. 8. Kateřina Ševidová 

& Band

koncert, recitál a show 

zpěvačky Kateřiny Ševido-

vé; 21:00

 Sedlčany – areál U Cho-
vatelů
17. 8. Sedlčanské kultur-

ní léto

koncert kapely Fanda To-

mášek a přátelé, od 14:00 

koncert dechové hudby 

Sedlčanka; 10:00

18. 8. Sedlčanské kultur-

ní léto

koncert Dechové hudby 

Míly Nováka, od 13:00 Fan-

da Tomášek a přátelé; 10:00

 VÝSTAVY

 Hrachov – Ochrana 
fauny ČR
Antipoetika Adama 

Řeháčka

autorská výstava obrazů, 

uvádí Vadim Petrov; do 27. 8.

 Sedlčany – knihovna
Sedlčanské střípky

výstava příběhů a ilustrací 

žáků 4. tříd sedlčanských 

ZŠ; do 31. 8.

Zmenšené sny

výstava Model klubu Sedl-

čany; do 4. 9.

 Petrovice – knihovna
Exkurze za obojživelníky

výstava o obojživelnících; 

do 31. 8.

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury ve sklep-

ním prostoru

Sedlčany – město výročí

730 let města Sedlčany, 155 

let SDH Sedlčany, 130 let 

železnice, 130 let muzea; 

do 15. 9.

 Votice – klášter
Historická rádia

výstava historických rádií 

ze sbírky Vlastivědného 

klubu Votice; do 31. 8.

Svět kostiček

putovní výstava 100 expo-

nátů ze stavebnice Lego; 

do 1. 9.

 DIVADLO

 Votice – rajský dvůr 
kláštera
11. 8. Pohádkové léto: Tři 

pohádky s písničkou

sérii tří pohádek uvádí 

Divadlo Pohádka; 18:00

18. 8. Pohádkové léto: Há-

danka malého dinosaura

pohádkovou hádanku uvá-

dí Liduščino divadlo; 18:00

 Osečany – zámek
16. 8. Sylvie – Zahájení 

festivalu

zahájení letního divadel-

ního festivalu s romantic-

kou komedií Sylvie A. R. 

Gurneyho; 20:30

17. 8. Kalifornská mlha

hru Stephena Sachse hrají 

Matěj Stropnický a Daniel 

Krejčík; 20:30

18. 8. Všechny báječné 

věci

dojemná a vtipná interak-

tivní inscenace Duncana 

MacMillana; 20:30

 PŘEDNÁŠKY

 Sedlčany – Centrum 
Petrklíč
14. 8. Kurz kyanotypie

workshop staré fotografi c-

ké techniky s Davidem He-

gerem a herečkou Andreou 

Růžičkovou; 14:00

 KINO

 Votice – klášter
8. 8. Letní kino: Jedeme 

na teambuilding

promítání české bláznivé 

komedie; 21:00

15. 8. Letní kino: Matka 

v trapu

promítání nové české skoro 

komedie ze života; 21:00

 Sedlec-Prčice
9. 8. Smršť

česko-slovenský mysterióz-

ní thriller; 20:00

16. 8. Pan učitel vrací úder

francouzská komedie; 20:00

 Sedlčany
9. 8. Rychle a nemožně

francouzská akční kome-

die; 20:00 

16. 8. Máme prachy

francouzská komedie; 20:00

 Vysoký Chlumec – fot-
balové hřiště
9. 8. Letní kino: Zápisník 

alkoholičky

promítání nového českého 

dramatického příběhu; 21:00

14. 8. Letní kino: Gump – 

jsme dvojka

promítání nového českého 

rodinného dobrodružného 

fi lmu; 21:00

 Heřmaničky – Háječek
9. 8. Letní kino: Rychle 

a nemožně

promítání nové francouz-

ské akční komedie; 21:30

14. 8. Letní kino: Tlapko-

vá patrola ve velkofi lmu

promítání animované dob-

rodružné komedie; 21:30

17. 8. Letní kino: Vlny

promítání nového českého 

thrilleru, drama; 21:30

 Dublovice – hřiště
10. 8. Letní kino: Sladký 

život

promítání nové české 

komedie; 20:30

 Kamýk nad Vltavou – ZŠ
17. 8. Letní kino: Vlny

promítání nového českého 

thrilleru, drama; 21:00

 SPORT

 Sedlčany – kotlina
10. 8. RAC Race/Autora-

llycross

rallycrossový závod

17. 8. Radeč Cup

 Kamýk nad Vltavou – 
Duhové hřiště
10. 8. Memoriál Karla 

Suchého

39. ročník volejbalového 

turnaje smíšených druž-

stev; 10:00

 Sedlec-Prčice – hřiště TJ 
Sokol Sedlec-Prčice
10. 8. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice – 

AFK Lužec; 16:00

17. 8. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice B – TJ 

Sokol Daleké Dušníky; 17:00

18. 8. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice – SK 

Spartak Příbram; 17:00

 Sedlčany – hřiště
14. 8. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – Povl-

tavská FA; 18:00

18. 8. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – FK 

Čáslav; 17:00

 Sedlčany – Sportovní 
areál Luční
17., 18. 8. Brdská liga

11. a 12. kolo hasičské 

soutěže

 Kamýk nad Vltavou – 
hřiště
17. 8. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou – FK Sparta Luhy; 17:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště
18. 8. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora – TJ Ligmet 

Milín B; 17:00

 OSTATNÍ

 Krásná Hora nad 
Vltavou – dvůr městského 
úřadu
9. 8. Krásnohorské léto

degustace vín z Moravy, 

čtení z kronik města, vy-

stoupení sboru Silentium; 

18:00

 Sedlčany – hvězdárna
9., 10., 16., 17. 8. Pozoro-

vací program

20:00–23:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – náměstí
10. 8. Krásnohorský 

jarmark

animátoři pro děti, projí-

žďky na koních, soutěž 

v hodu sudem a o nejlepší 

upečenou buchtu; 8:00

 Sedlec-Prčice – hřiště
10. 8. Den s energiemi

prezentace projektů MAS 

Krajina srdce zaměřených 

na energie

 Sedlec-Prčice – areál 
za prčickou radnicí
10., 11. 8. 40. výstava krá-

líků, holubů a drůbeže

40. ročník tradiční výstavy 

místní organizace ČSCH; 

13:00, 11. 8. od 8:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – fotbalové hřiště
10. 8. Krásnohorské léto

3. ročník městského 

festivalu, fotbalové utkání, 

Extreme show U-rampa, 

kapely Retrobeat, Sto zvířat 

a Midi; 14:00

 Sedlčany – knihovna
12. 8. Dinosaurům 

na stopě

program pro rodiny s men-

šími dětmi, navazuje Dino-

sauří výtvarná dílna; 10:00

 Sedlčany
18. 8. Pouť

 Obděnice
18. 8. Pouť

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno každý den; 

9:00–19:00
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Rubriku Kalendář připravuje Michaela Faktorová

SEDLČANY Konec červen-
ce se v Domově Sedlčany 
nesl ve znamení dvou vý-
znamných oslav. Hned dvě 
klientky bezprostředně 

po sobě totiž oslavily na-
rozeniny se třemi číslicemi 
ve svém věku.

„Anna Paulová, která 

je v našem Domově již 

více než deset let, oslavi-

la ve čtvrtek 25. července 

svoje sto třetí narozeniny, 

a v úterý třicátého Zden-

ka Němečková sto první,“ 

informovala redakci ředi-
telka Domova Sedlčany 
Jaroslava Kocíková. „Anna 

Paulová pochází z Březni-

ce, a proto jí přišel pobla-

hopřát místostarosta města 

František Pinkava společně 

s vedoucím sociálního od-

boru. Oslavenkyně od nich 

dostala krásnou kytku 

a obě naše klientky obdrže-

ly květiny také od nás. Anna 

Paulová od našeho domova 

dostala dort s číslicí sto tři. 

Oslavu jí připravila děvča-

ta z 2. oddělení, na kterém 

oslavenkyně bydlí. Předaly 

jí rovněž dárek, na který se 

složily, společně s gratulací 

na malovaném papíru. Paní 

byla spokojená, usmívala 

se, a společně s ní jsme si to 

všichni užili.“

O s l a v u  p ř i p r a v i l a 
kuchyně Domova a ne-
chyběl na ní ani nealko-
holický přípitek. Dosud 
nejstarší ověřená osoba 

z České republiky se doži-
la sto jedenácti let a vůbec 
nejstarší člověk, narozený 
na území dnešní ČR, ze-
mřel v Německu ve věku 
sto třináct roků. 

David Myslikovjan

OBDĚNICE Páteční podve-
čer fanoušci rocku a me-
talu netrpělivě vyhlíželi. 

Na hřiště do Obdě-
nic přijela 2. srpna 
hudební formace 
Iron Maiden revi-
val z Plzně. 

Ironi, kteří se 
do Obděnic pra-
v i d e l n ě  a  r á d i 
v ra c ej í ,  z a h rá l i 
nejznámější pec-
ky  br i t ské  hea -
vy-metalové for-
mace a dokázali 
vytvořit skvělou 
atmosféru. Skupi-
na vznikla v roce 
2012  z  původn í 
rock-metalové for-
mace Blue Rose. 

Po vystoupení 
Iron Maiden re -
vival  s i  pódium 
převzala další hu-

debně nadaná parta –So-
mething Bohemian.

Jana Motrincová

 Chotilsko
Veselý vrch

otevřeno denně mimo 

pondělí; 10:00–18:00

 Přední Chlum
Rozhledna Milada

otevřeno každý den; 

10:00–19:00

 Osečany
Drahoušek

otevřeno každý den; 

10:00–17:00

 Petrovice
Kuníček

otevřeno úterý až neděle; 

10:00–17:00

PROSENICKÁ LHOTA Pokud 
některý z návštěvníků so-
botního Lhoteckého pěti-
boje byl už přesycen lítými 
souboji v netradičních dis-
ciplínách, nebo se po nich 
chtěl zklidnit, mohl navští-
vit zasedací místnost obec-
ního úřadu, kde se konala 
výstava paličkovaných kra-
jek, spojená s ukázkami pa-
ličkování, předení a tkaní.

Vystavujícími krajkářka-
mi byly Kateřina Bočková, 
Zuzana Bohatová, Milena 
Kočišová, Jana Sůsová, Eva 
Vepřková a Ivana Reissigo-
vá. Výstava se konala pod 
vedením krajkářky Ladisla-

vy Pokorné, která zájem-
cům také předváděla práci 
na tkalcovském stavu a od-
povídala na jejich zvídavé 
dotazy. „Členky našeho 

kroužku se scházejí v Pro-

senické Lhotě v knihovně 

od října do května každý 

pátek podle toho, jak mají 

chuť,“ řekla nám Ladisla-
va Pokorná. „Paličkujeme, 

pleteme, šijeme háčkujeme, 

vyšíváme a drháme. Dělá-

me všechno, co nás baví, 

ale základem je paličkova-

ná krajka.“

Krajkářka z Prosenic-
ké Lhoty připomněla, že 
svoje dílo členky krouž-

ku nevystavují výhradně 
na domácí půdě, ale také 
ve votickém klášteře, kde 
na konec příštího roku mají 
už s předstihem zamlu-
venou výstavu s názvem 
Vánoce v krajce. „Chystá-

me se také na mezinárodní 

krajkářský kongres, který 

se bude konat v Bulharsku. 

Budeme na tento kongres 

posílat do soutěže svoji 

vlastní kolektivní práci. 

Bude na téma spojení – pro-

pojení, ale více prozrazovat 

nebudeme, protože se jed-

ná o překvapení,“ dodala 
s úsměvem Pokorná.

David Myslikovjan

Krajkářky z Prosenické Lhoty se chystají na mezinárodní 
krajkářský kongres

Krajkářka Ladislava Pokorná předvádí zájemkyni, jak pracuje 
tkalcovský stav.

V Domově slavili dvoje 
narozeniny, obě oslavenkyně 
měly ve svém věku tři číslice

Sto tříletá Anna Paulová v kruhu gratulantů

Ironi předvedli 
metalovou jízdu

Zpěvák Iron Maiden revival Miroslav Ře-
hoř (Bruce Dickinson) dal do vystoupení 
v Obděnicích všechno.
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Střídavě na vodě 
i na souši

Většina disciplín na Lho-
teckém pětiboji se obmě-
ňuje, nebo se spíše vždy 

po nějakém čase vrací, ale 
jedna zůstává, a to je pití 
piva na čas. Místní dobro-
volní hasiči v úloze pořada-
telů s železnou pravidelností 
také dodržují, že jednotlivé 
disciplíny se střídavě ode-
hrávají na souši i na vodě. 

A tak druhou disciplí-
nou tentokrát byl necky-
board, který nahradil zná-
mý paddleboard. Jednalo 
se o plavení na neckách 
přes rybník. Soutěžící se 
kolem bójky vraceli zpět, 
přičemž se snažili ve vrat-
kém plavidle pádlovat 
vstoje. Že to není úplně 
tak snadné, se přesvědči-
li skoro všichni. Záleželo 
na hmotnosti soutěžících, 
a možná i na ovlivnění 
požitým alkoholem. 

Také další disciplína 

Lhotecký pětiboj opět nabídl nejenom recesi a zábavu, ale 
i velkou snahu a odolnost soutěžících

stála za to. Ještě, než za-
čala, přiblížil nám ji jeden 
z pořadatelů. „Soutěžící se 

budou muset nejdříve de-

setkrát zatočit kolem tyče, 

aby ztratili alespoň trochu 

stabilitu, po břiše překonat 

kluzkou plochu, ošetřenou 

‚mazlákem‘ a u přistavené-

ho stolu vypít panáka alko-

holu. Nezletilí soutěžící si 

budou moci vybrat nealko-

holický nápoj. Také v této 

disciplíně zvítězí dvojice 

s nejlepším časem,“ uvedl 
Jan Bouše, který se staral 
o zapisování výsledků. 
Dalšími disciplínami byla 

skluzavka a po několika 
letech se vrátila i přetaho-
vaná na kánoích.

Baletky 
a Jamajčané 
vzbuzovali 
pozornost

Některé dvojice soutěží-
cích se na Lhoteckém pěti-
boji díky svým kostýmům 
těšily velké pozornosti po-
četného přihlížejícího publi-
ka. Byly to především Micha-
ela Novotná z Kosovy Hory 
a místní Tereza Cihlářová 
v dresech a titěrných sukýn-
kách baletek. Kamarádky, 
spolužačky ze základní školy, 
společně soutěžily už posed-
mé a v minulosti se na Lho-
teckém pětiboji představily 
i v kostýmech pracovitých 
včeliček a školaček. „Největ-
ším úspěchem pro nás zatím 
bylo třetí místo, takže jsme 
získaly jednu z cenných 
trofejí. Dodnes ji máme vy-
stavenou doma v pokojíku,“ 
svěřila se děvčata a jedním 

dechem spontánně dodala, 
že soutěží hlavně pro zába-
vu, a ne pro vítězství. 

Stejně na tom byla dvojice 
Jan Cihlář z Břišejova a Ond-
řej Herma ze Sestrouně, star-
tující pod názvem Jamajský 
bob. Vždyť i jejich kolegové 
z Jamajky na zimní olym-
piádě velkou naději na nej-
vyšší příčky neměli. Oba 
kluci však hrdě předvedli 
divákům pokřik, který jejich 
ambice spíše umocňoval.

Déšť soutěž 
přerušil, ale 
neukončil

Stejně jako v loňském 
roce byly v předpovědi po-
časí na den konání soutěže 
hlášeny přeháňky, a po jed-
né z disciplín se skutečně 

spustil pořádný lijavec. Na-
štěstí ale netrval dlouho, 
a tak vše dospělo zdárně až 
k večerní zábavě. „Příprava 

akce nám každoročně dává 

hodně zabrat, ale společně 

jsme si při letošním šestadva-

cátém ročníku řekli, že by-

chom chtěli Lhotecký pětiboj 

dotáhnout až do jubilejní tři-

cítky,“ svěřil se po skončení 
soutěže starosta Prosenické 
Lhoty Petr Červenka. 

Vítězi Lhoteckého pětibo-
je se stali Dauňáci ve složení 
Žaneta Bláhová, Václav Var-
ga. Druzí byli Temní rytíři 
Matěj Černý a David Jiráček. 
„Třetí jsme skončili my, Pozd-

ní sběr, ale protože jsme byli 

v družstvu čtyři, přepustili 

jsme bronzovou příčku Bra-

nickým rytířům Pavlovi Her-

movi a Lukáši Rákosníkovi,“ 

dodal starosta Červenka.
David Myslikovjan

Dokončení ze strany 1
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Lom v Hřiměždicích se stal oblíbeným místem pro extrémní 
skoky do vody.

SPORT

SEDLČANY Hráči A týmu Ta-
tranu svoji výstroj po minu-
lé sezóně už dávno usušili 
a teď v létě ji skladují někde 
v garáži nebo na půdě. To 
ale neznamená, že nic ne-
dělají a že si výhradně uží-
vají volna. Přestože je stále 
ještě doba dovolených, 
absolvují suchou přípra-
vu, a svoji fyzičku udržují 
většinou na kotlině nebo 
na umělé trávě.

Jednou z částí přípravy 
je už sedm let tenisový tur-
naj ve čtyřhrách, jehož se 
v sobotu 3. srpna na antu-
kovém kurtu Sokola zúčast-
nilo třináct hráčů a trenér 
Karel Pospíšil. Sedm párů 
hrálo systémem každý s ka-
ždým s tím, že nejúspěšněj-
ší čtyři dvojice postoupily 
do semifi nále a následně 
dvě do fi nále. Ačkoliv se 
hrálo na jeden set, turnaj se 
i díky bouřce pěkně protá-

hl. Hokejisté začali servíro-
vat tenisáky už v devět ho-
din dopoledne a skončili až 
v sedm večer. Do fi nále po-

stoupil trenér Karel Pospíšil 
společně s gólmanem Mi-
chalem Dudkem a za sou-
peře měli forvardy Martina 
Pospíšila a Ondru Spilku, 

kteří nakonec turnaj ovlád-
li. Vítězný pár obdržel krás-
ný velký pohár, a hlavně si 
mohl užít pocit ze svého ví-

tězství, který by si společně 
se svými spoluhráči určitě 
rád přenesl v soutěžní se-
zóně i na led.

„Jsme každý rok starší 

a také nám přibývají děti 

do rodin, takže se přes léto 

scházíme na suché přípravě 

většinou v osmi nebo v de-

víti lidech,“ sdělil trenér Po-
spíšil a dodal: „Kluci se vě-

nují hokeji pro svoji zábavu 

a také pro příznivce, kterých 

není v Sedlčanech málo.“ 

Na otázku, zda tým doznal 
před novou sezónou něja-
kých změn, trenér odpově-
děl, že zatím ne. V dorostu 
je však několik šikovných 
mladých hráčů, jejichž čas 
ale teprve přijde. Důležité 
však bude, aby u hokeje 
vydrželi. „Na zimním sta-

dionu se bude měnit vedení, 

je vypsán konkurz, a zatím 

nevím, jestli termín, kdy 

budeme moci poprvé vyjet 

na led, bude platit. Mělo by 

to být 28. srpna a na kon-

ci prázdnin bychom měli 

mít i krátké soustředění. 1. 

září máme v plánu odehrát 

na sedlčanském zimním sta-

dionu přátelské utkání s Ra-

domyšlí z Jihočeského kraje, 

což by mohla být zajímavá 

konfrontace, a my doufáme, 

že to všechno klapne a ne-

nastanou nějaké komplika-

ce,“ uzavřel Karel Pospíšil.
David Myslikovjan

RAČICE Zatímco prázdniny 
se přehouply do své polo-
viny, sedlčanské kanoisty 
čekal vrchol závodní sezó-
ny v podobě Mistrovství ČR 
v krátkých tratích, které se 
tradičně konalo v Labe aréně 
v Račicích. 

Začalo 25. července něko-
likadenním zápolením, kde 
mladí kanoisté změřili své 
síly se svými soupeři z celé 
republiky na tratích 500 m 
singl, 500 m debl a 1 km. A ne-
vedli si vůbec špatně. V ka-

tegorii benjamínků dokázali 
získat i přes velkou konku-
renci 4 bronzové a 5 stříbr-
ných medailí. Na nejvyšší 
stupínek a pro zlatou medaili 
a titul mistra republiky si 
dopádlovali tito sedlčanští 
sportovci: Ondřej Kafka, Jus-
týna Fárová, Ema Hejnová 
a Viktorie Doubravová, kteří 
dokázali krásně reprezento-
vat svůj klub a město na re-
publikové úrovni. 

Za starších svěřenců se 
nejvíce dařilo Ladě Tulacho-

vé, která pro Sedlčany získa-
la cennou bronzovou medai-
li v kategorii starších žákyň. 

Kromě skvělých sportov-
ních úspěchů mohli kanoisté 
vidět v akci české olympijské 
naděje v rychlostní kanoisti-
ce, které po těchto závodech 
odlétaly na LOH v Paříži. Užili 
si také atmosféru velkých 
závodů, které vyvrcholily 
slavnostním nástupem všech 
téměř 50 zúčastněných ka-
noistických klubů a českou 
hymnou.                  Filip Špale

HŘIMĚŽDICE Tisíce návštěv-
níků v zatopeném lomu 
v Hřiměždicích přihlíželo 
uplynulý víkend závodům 
Highjump v extrémních 
skocích do vody z dvace-
timetrové věže. Nechyběla 
skokanská exhibice, ukáz-
ky dalších adrenalinových 

sportů, doprovodný pro-
gram a hudební program.

Celkové prvenství zís-
kal Rainhard Riede z Ně-
mecka, nejlepší ženou se 
stala Američanka Laura 
Dauffenbachová a nejlep-
ším Čechem byl Denis Van-
tuch.        Jana Motrincová 

Hokejisté se v rámci přípravy na novou sezónu utkali na tenisovém kurtu

Sedlčanští kanoisté 
vybojovali na republikovém 
mistrovství zlaté medaile

Rainhard Riede z Německa 
vyhrál letošní Highjump

Účastníci tenisového turnaje hokejistů. Foto: Miloš Vančura
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Jako žák osmé třídy jsem v roce 1953 
vyhrál školní přespolní běh a učitel 
tělesné výchovy říkal otci, jak jej pře-
kvapilo, že jsem běžel jako Zátopek. 
Rok po fantastickém úspěchu Emila 
Zátopka, který na olympiádě v Hel-
sinkách roku 1952 zvítězil v běhu 
na 5 km, 10 km i v maratónu. Tenkrát 
jsme vždy s napětím poslouchali re-
portéra z radiopřijímače.

Když slyším slovo olympiáda, 
pocítím něco kouzelného. Je to 
ohromná událost pro všech pět 
kontinentů. Antické hry existovaly 
již v osmém století před Kristem 
v Olympii v Řecku – v několika at-
letických disciplínách, jen pro muže. 
Pro současnost je podstatná historie 
počínající zakladatelem novodo-
bých olympijských her Pierem de 
Coubertinem a uspořádáním olym-
piády v Athénách roku 1896. Od té 
doby se konaly letní olympijské hry 
vždy po čtyřech letech do roku 1924, 
kdy přišly na pořad olympiád také 
zimní sporty. Sportovec s ambicemi 
vždy ty čtyři roky dře, trénuje, aby 
splnil kvalifi kační podmínky. Počet 
účastníků z každého státu musí být 
omezen, protože i tak je celkový 
počet olympioniků velký, jde o se-
tkání reprezentantů z celého světa. 
A olympijský vítěz je celebritou, což 
v jistém smyslu platilo již v té pra-
dávné historii.

Už kdysi dávno se diskutovalo 
o významu sportování jako o psy-
chologickém prostředku, který uspo-
kojuje přirozené touhy po boji. Nyní 
je slovíčko boj poněkud přehnaně 
využíváno v případech, kdy nejde 
o válku ani o sport. Jsou politici, kte-
ří nepřetržitě bojují. Takoví nepracu-
jí, takže si našli nepatřičný název pro 
to, jak pouze „melou pantem“. V tom 
asi nelze hledat nic čestného, jako 
ve sportu, kde má každá hra přesná 
pravidla, která mají svůj nesporný 
výchovný vliv. To se někdy zhod-
notí v chování fair play, poctivé hře, 
kdy hráč opraví rozhodčího ve svůj 
neprospěch, nebo se jinak zachová 
tak, že nadřadí poctivost a čest nad 
možné vítězství. A dojde-li k tomu 
dokonce na olympiádě, pocítíme 
další kouzlo. Snad největší.

Vladimír Roškot

Po cestě autem mě zasáhlo 
nejefektivnější marketingové 
médium venkova – kartonová 
cedule na stromě. Fixem na ní 
bylo psáno, že v Obděnicích 
zahraje Iron Maiden revival. 
Že by dostal starý jezevec ko-
nečně důvod vylézt z nory? 
Pustil jsem si pár písniček, 
a nakonec jsem se rozhodl zů-
stat ve svém dobrovolném do-
mácím vězení. Prostě mám až 
moc naposlouchaný originál 
a moje uši bez milosti zazna-
menávají každou odchylku.

Kdybych neměl srovnání, 
snad by se mi to líbilo. Srov-
návat je nebezpečné. Kolega 
si pořídil elektrický Mercedes. 
Prý, jestli se nechci projet. Ne, 
díky, nechci mít srovnání se 
svým skromným vozem v low 
costové výbavě. Člověk se pro-
jede prémiovkou, a když pak 
přesedne zpátky, pociťuje náh-
le jakousi nutkavou nespokoje-
nost. Slyší hluk, který předtím 
neslyšel. Pod zadkem mu duní 
tvrdý podvozek, který mu dřív 
připadal celkem komfortní. 
A jízdní vlastnosti, jež shovíva-
vě pokládal za alespoň přijatel-
né, se v celé své kráse jeví jako 
totální propadák.

Srovnávání je rovněž vele-
úspěšný zabiják vztahů. Man-
želský slib lze vnímat i jako 
rozhodnutí dál nesrovnávat 
a spokojit se jednou provždy 

s již učiněným výběrem. A to 
i v případě, že se na obzoru dřív 
nebo později nevyhnutelně ob-
jeví neodolatelný seladon nebo 
všemi myslitelnými půvaby vy-
zbrojená femme fatale. Člověku 
to dává klid, aby mohl vychut-
návat život a neprožil ho v per-
manentním stresu, jestli nedej 
bože nezvolil špatně.

„Nelíbím se ti snad?“ táže se 
šeptem Eva. Kousne si do jabl-
ka a jako kočka přivře svůdně 
své hustě ořasené oči. „To víš, 

že ano,“ chlácholím ji, abych 
neurazil její křehkou duši, „ale 

já nejsem překvapený, očekával 

jsem tě. A také vím, že tě v životě 

potkám ještě stokrát.“ Vypadala 
zklamaně. „Jaký mám smysl, 

když tě neokouzlím?“ Všiml 
jsem si, jak se jí chvějí rty. „Ne-

chám si na tebe vzpomínku, sou-

hlasíš?“ Uvolnila dech a dovolila 
úsměvu, aby znovu ozdobil její 
tvář. Beze slova mi zamávala 
a odešla v míru.

„Jestli není lepší se ponořit 

do hlubin a nestarat se o to, co 

se děje na hladině,“ pronesl 
dutým hlasem žralok grónský, 
známý tím, že pomalu proplou-
vá temnotami arktických moří 
úctyhodných 400 let. „Tak to 

ani za nic,“ nesouhlasí jepice. 
Rozkmitá křidélka a přemýšlí, 
co podnikne v další minutě své-
ho jediného dne.

Bohumil Vohanka

Nějaká laskavá duše chtěla 
dopřát všem tmářům alespoň 
několik paprsků pokroku a vy-
padá to, že se dobrá věc poda-
řila, podle obrovského množství 
negativních reakcí a faktu, že ty 
nejprogresivnější pasáže zahajo-
vacího ceremoniálu olympiády 
byly smazány i na ofi ciálních 
webových stránkách. 

Řekl bych, že to přinese stej-
ný efekt jako jakékoliv arogantní 
úsilí, které se vymklo rozum-
ným mezím a příliš tlačí na pilu. 
Tak jako ničení vzácných umě-
leckých děl nezíská mezi in-

teligentními lidmi žádné nové 
podporovatele ekologických 
iniciativ, tak bizarní karikatura 
poslední večeře Páně mezi inte-
ligentními lidmi nemůže vyvolat 
nic jiného než otrávený pocit, že 
čeho je moc, toho je příliš.

Když odpůrci demokratic-
kého Západu hlásají, že naše 
kultura degeneruje a jejich 
svatým posláním je ochraňo-
vat hodnoty vlastních kultur, 
nenabízíme jim snad sami ne-
přeberné množství konkrét-
ních důkazů?

Bohumil Vohanka

Když se jedna z prvních návštěv našeho nově 
osídleného starého domu rozhlédla po přileh-
lém dvoře a po zahradě, zeptala se: „a roste vám 

tady taky něco jinýho než plevel?“

Ta otázka mi tehdy připadala dost netaktní. 
A vůbec ne vůči nám hostitelům. Ale přede-
vším vůči všem rostlinám, které se navzdory 
opravdu nepříznivým podmínkám na nehostin-
ném plácku uchytily a podle mého soudu ho 
oživovaly a zdobily.

Dvůr byl totiž v té době ještě vyasfaltovaný 
a květiny mohly zakořenit jen v místech, kde 
byl asfalt potrhaný nebo zanesený vrstvou pra-
chu. Navíc je dvůr z jedné strany uzavřený bu-
dovou bývalé pekárny vytápěné kdysi kotlem 
na topný olej, který pořád ze zdí budovy prosa-
koval a část dvora kontaminoval.

I přes tyto překážky tu v různých koutech 
dokázaly přežívat a žlutě kvést starček obecný, 
škarda dvouletá, podběl lékařský, tolice dětelo-
vá, kuklík městský, šťavel evropský, vlaštovičník 
větší a smetanka lékařská. Žlutobíle pak sedmi-
kráska chudobka, heřmánek terčovitý. Bíle tu-
ranka kanadská a hluchavka. Narůžověle vrbov-
ka žláznatá a sléz přehlížený. Fialově konopice 
pýřitá a kakost. Červeně jetel luční. A květ svlač-
ce rolního je otevřený bílý, a když se s večerem 
zavírá, ukazuje se jeho spodní část růžová.

Takže barvami to na dvoře i zahradě jen hrá-
lo. Některé z nich se ale začaly ztrácet, jakmile 
jsme se o dvůr a zahradu začali soustavněji 
starat, kultivovat je. S pravidelnějším sekáním 
zmizela z trávníku drchnička, drobná květinka 
s červenými okvětními lístky, fi alovým a bílým 
kalichem, žlutými pestíky a žlutou bliznou. 
A když jsme odstranili krustu asfaltu, zaradova-
li jsme se sice, že jsme pod ní objevili původní 
dlažbu z kamene, ale zároveň se časem ukázalo, 
že jsme tímhle krokem odstranili všechna místa 
vhodná pro růst škardy dvouleté. Což je květi-
na, kterou jsem si zvlášť oblíbil. Ve srovnání tře-
ba se smetankou jsou její květy menší a méně 
zářivé žluté barvy, není to květina rozesmátá 
ustavičně od ucha k uchu, obrazně řečeno. Je to 
spíš taková holka do nepohody, s tužšími ston-
ky, které se nespoutaně vypínají do větší výšky.

Ano, všechny výše zmíněné květiny jsou po-
važované za plevele. Ale připadá mi docela při-
léhavé přirovnání rozdílu mezi květinami okras-
nými a mezi plevely k rozdílu mezi ženami, 
které ze sebe dokáží učinit přitažlivé složitým 
líčením, a mezi těmi, kterým to sluší i bez líčení. 
Na zahradě i na ulici prostě radši potkávám ty, 
které jsou krásné jaksi plevelně.

Tomáš Míka Klein

S L O U P E K

Kouzla 
olympiády

Z E  Z Á P I S N Í K U 

( 1 8 )

O krásných 
plevelích

P O Z N Á M K A

Poslední večeře

G L O S A

Sladká nevědomost
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